
فرمانده قرارگاه پدافند هوايي:
سامانههايموشكيهرگزخاموشنميشوند

پدافند هوايي همواره در حال مأموريت است و تحت هيچ شرايطي 
سيستم هاي راداري و الكترونيكي و سامانه هاي موشكي و ديده باني 
آن خاموش نمي شوند و به طور مداوم در حال انجام وظيفه هستند. 
به گزارش فارس، امير فرزاد اسماعيلي، فرمانده قرارگاه پدافند هوايي خاتم 
الانبيا )ص( به همراه چند تن از معاونين خود پس از بازديد از سايت هاي 
راداري و موشكي منطقه پدافند هوايي جنوب غرب كشور با بيان اين خبر 
افزود: قرارگاه پدافند هوايي 24 س��اعته و بدون تعطيلي همواره در حال 
رصد نقطه به نقطه آسمان كشور است به طوري كه امروز با تلاش تمامي 
همكاران به گسترش بالاي 3600 نقطه در كشور رسيده است و ما بسته به 
نوع تهديدات و نوع گسترش نيروهاي فرامنطقه اي، فضاي كشور را رصد 
مي كنيم.  فرمانده قرارگاه پدافند هوايي ادامه داد: موضوع پدافند هوايي يك 
موضوع دانش بنيان است و تجهيزات آن هم كاملاً تخصصي و از تكنولوژي 
بالايي برخوردار است.  وي افزود: به لطف خدا توانسته ايم اين تجهيزات 
پيچيده را در داخل كشور توليد و در نقاط مختلف كشور از آنها بهره برداري 
كنيم. وي در پايان گفت: امنيتي كه امروز در كشور داريم امنيت بي نظيري 
اس��ت و مطمئناً يكي از عوامل ايجاد و پايداري اين امنيت، در كنار ساير 

نيروهاي مسلح، قرارگاه پدافند هوايي است. 

از گبر و ترسا مي گذريم 
فقطازآن8سالنميگذريم!

رئيس جمهور در مصاحب��ه زنده تلويزيوني از منتقدي��ن ورود فابيوس به 
ايران انتقاد كرد و اينكه چرا مسئله 20 س��ال پيش را زنده كرده اند و اعلام 
نمود »گذشته ها گذشته است«. واقعاً گذشته فقط براي ما در مقابل غربي ها 
گذشته است؟ اگر گذشته ها گذش��ته چرا رئيس جمهور باهوش امريكا)!( 
اجازه نداد نماينده دولت جمهوري اسلامي در نيويورك مستقر شود؟ چرا 
تا احمدي نژاد كانديداي رياست جمهوري شد بلافاصله عكس جعلي از وي 
منتشر كردند كه در تصرف س��فارت امريكا نقش داشته است؟ آنها حتي 
گذشته منفي دروغين براي ما مي تراشند كه ماجراي انفجار مركز يهوديان 

آرژانتين نمونه اي است كه هنوز با آن ما را رها نكرده اند.
 البته رئيس جمهور به فتنه هم كه مي رس��د معتقد اس��ت كه گذشته ها 
گذشته اس��ت و بايد به آينده فكر كنيم. در داخل و خارج فقط يك مسئله 
براي دولت نگذشته است كه آن موجب بوكس استمراري و بي وقفه بر دولت 

قبلي است!
قبل از احمدي نژاد جزو گذشته ها است. مظالم غرب همه جزو گذشته است. 
ايران فقط تاريخ يك  هشت ساله دارد كه نبايد از آن گذشت و آن هم از سال 

1384 شروع و 1392 تمام مي شود!

 مسئولان ارشد قضايي به فضاسازي هاي اخير حوادث اردبيل و ممسني واكنش نشان دادند 

تقبيحدفاعصنفيپزشكان
وهجمههايعجولانهبهدستگاهقضايي

 

   فارس: جبهه گفتماني يكتا در نامه ا ي سرگشاده از رئيس جمهور 
خواس��ت اجازه داده ش��ود مثل كنگره امريكا، تيم مذاكره كننده در 
چندين جلس��ه و با حضور دوربين هاي صدا و س��يما در برابر كميته 
منتخب مجلس شوراي اسلامي به سؤالات نمايندگان پاسخ دهد و به 

صورت زنده براي مردم پخش شود. 
    مهر: فرمانده نيروي زميني ارتش، با بي��ان اينكه دكترين دفاعي 
جمهوري اسلامي مبتني بر بازدارندگي است، گفت: قصد گروهك هاي 
تكفيري تروريستي نزديكي به مرزهاي كشور است، اما نيروهاي مسلح 

آماده هستند. 
    ايسنا: عبدالرضا رحماني فضلي، وزير كشور تصريح كرد كه داعش 

مرزهاي ايران را هيچ گونه تهديدي نكرده و نخواهد كرد. 
  تسنيم: آيت الله هاشمي رفسنجاني براي كانديداتوري خبرگان رهبري 

اعلام آمادگي كرد. 
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يك هفته است حوادث دو استان اردبيل و فارس 
فضاي اجتماعي كش�ور را تحت تاثير قرار داده 
و باعث ش�ده برخي رس�انه ها و جريانات روي 
آن موج س�واري و اهداف خاصي را دنبال كنند.  
اتفاقات دو اس�تان مورد اش�اره واكنش برخي 
مسئولان ارشد را به دنبال داشت، به گونه اي كه 
عالي ترين مقام قضايي كش�ور از صنفي كردن 
چنين حوادثي و دامن زدن به حواشي آن و تبديل 
كردن آن به يك چالش اظهار گلايه كرده است.  

 آي��ت الله آمل��ي لاريجان��ي، رئيس ق��وه قضائيه 
روز گذشته در جلس��ه مس��ئولان عالي قضايي، 
جنجال آفرين��ي صنفي در مس��ير رس��يدگي به 
پرونده هاي مختلف از جمله حوادث« اخير در اردبيل 
و استان فارس را در اقدامات عادلانه و قانونمند اين 
قوه بي تاثير دانست و ضمن توصيه به پرهيز از اين 
گونه اقدام��ات عجولانه صنفي گفت: مس��ئولان 
قضايي هم��واره مدافع عملكرد قانون��ي قضات و 
كاركنان قوه قضائيه هس��تند و در عين حال با هر 
گونه تخلف و جرم محرز در بدنه اين دس��تگاه نيز 

برخورد خواهند كرد. 
آيت الله آملي لاريجاني ضمن پرهيز دادن صنوف 
از »واكنش هاي هيجاني و عجولانه صنفي نسبت 
به برخي حوادث« گفت: دستگاه قضايي در طول 
سال به 15ميليون پرونده رسيدگي مي كند كه كار 
طاقت فرسايي است و در واقع اين يكي از بالاترين 
خدمت رساني ها به مردم عزيز كشور است پس نبايد 
به بهانه يكي دو حادثه اين خدمات زير سؤال برود 
و هجمه عليه قوه قضائيه و كاركنان قضايي صورت 
گيرد. دفاع و حمايت از دستگاه قضايي به نفع همگان 
است چراكه اقتدار صحيح قوه قضائيه موجب امنيت 

و اقتدار كشوراست. 
آيت الله آملي لاريجاني با تأكيد بر اينكه »كاركنان 
قضايي بايد عدالت، تقوا و اخلاق حرفه اي را همواره 
رعايت كنند و اين مسئله هميشه مورد تأكيد تمام 
مس��ئولان عالي قضايي اس��ت«  ، افزود: تخلفات و 
جرايم احتمالي درون دستگاه قضايي پس از گزارش 
مورد بررس��ي قرار مي گيرد و برخوردهاي لازم نيز 
با آن صورت مي گيرد و اين رويه جاري و مس��تمر 
دستگاه قضايي است. اما در عين حال در صورت وقوع 
هر حادثه اي تا هنگامي كه صورت واقعي آن مشخص 
نشده است، دفاع صنفي و هجمه هاي عجولانه عليه 
دستگاه قضايي وجهي ندارد و موجب تاسف است. 

رئيس قوه قضائيه با اشاره به وقوع حادثه قتل يك 
پزشك در اردبيل و به دنبال آن موضوع پيش آمده 
در استان فارس با اعلام اينكه از نخستين ساعات 
وقوع اين حوادث دس��تورهاي لازم پيگيري داده 
شده ونتايجي هم به دست آمده است، افزود: وقتي 
چنين حادثه اي رخ مي دهد كه ابعاد مختلف دارد و 
بايد صورت مسئله به دقت و با عدالت بررسي شود، 
چگونه است كه يك نهاد پزشكي كشور اعلام عزاي 
عمومي مي كند و حتي برخي آن را مرتبط به قوه 
قضائيه مي كنند در حالي كه وقوع حادثه هيچ ربطي 
به دستگاه قضايي ندارد و فقط دستگاه قضا بايد به 
دقت و با توجه به تمام ابعاد، آن را بررسي كند. آيت 
الله آملي لاريجاني با اش��اره به اينكه اگر قرار باشد 
با وقوع هر حادثه اي كه بايد به آن رس��يدگي شود 
هر صنفي هيجاني اعتراض كند و آن را رس��انه اي 
نمايد، سنگ روي سنگ بند نمي شود تأكيد كرد: 
توصيه مي كنيم كه اين گونه برخوردهاي صنفي 
كنار گذاشته شود و بدانيم كه صنوف مختلف غير 
از پزشكان هم در اين كشور زندگي مي كنند و لذا 
از همه آنها انتظار م��ي رود در برخوردها، منصفانه 
و متناسب با شأن حرفه اي خود عمل كنند و اجازه 
دهند كه دس��تگاه قضايي با دقت و طمأنينه كار 
خود را به انجام برساند.  رئيس قوه قضائيه در بخش 
ديگري از س��خنان خود با اشاره به روز حقوق بشر 
اسلامي، اس��تفاده ابزاري از حقوق بشر غربي ها را 
مسئله اي كاملاً روشن و اثبات شده دانست و افزود: 

حتي در همين حقوق بش��ر ترسيمي غربي كه در 
س��طح دنيا حاكم و تحميل شده اس��ت، در مقام 
اجرا نگاه هاي دوگانه و خلاف عدالت وجود دارد و 
كشورهاي مدعي حقوق بش��ر غربي در سال هاي 
اخير همواره با اقدامات ضدانساني و وحشيانه موجب 
كشته شدن هزاران نفر در كش��ورهاي مختلف از 
جمله عراق و فلسطين و افغانستان شده اند كه اين 
امتداد جنايت هاي اس��تعماري آنان در قرن هاي 

گذشته است. 
بخش ديگري از سخنان رئيس قوه قضائيه به موضوع 
توافق هسته اي و موضع گيري هاي برخي از غربي ها 
اختصاص داشت و آيت الله آملي لاريجاني ضمن 
تأكيد بر اينكه مردم ومسئولان ما همچنان بايد در 
اين مسئله و ساير مسائل به اقتدار داخلي خود تكيه 
كنند و روي پاي خود بايستند، خواستار پرهيز از 
افراط و تفريط در ارزيابي توافق هسته اي در داخل 
كشور شد. وي افزود: ضمن بررسي و توجه به نقاط 
مثبت توافق هسته اي در عين حال بايد نقاط ابهام 
و محدوديت ها نيز بررسي ش��ود تا چيزي فراتر از 
خطوط قرمز نظام مورد پذيرش قرار نگرفته باشد.  
حجت الاسلام محسني اژه اي، سخنگوي قوه قضائيه 
هم روز گذشته در هشتاد و دومين نشست خبري 
با اشاره به حوادث دو استان فارس و اردبيل گفت: 
موردي كه چندي پيش يك پزشك متخصص در 
اردبيل با ضربات چاقو كشته شد موجب تأثر همه 
بود اما متأس��فانه قبل از اينكه نفس مورد بررسي 
شود برخي افراد در جامعه پزش��كي و خارج از آن 
اظهارنظرهايي كردند كه بعداً مشخص شد مطلقاً 
ربطي به پزشك و بيمار نداشته و مسئله شخصي 

بوده است. 
س��خنگوي قوه قضائي��ه با اش��اره ب��ه اينكه اين 
اظهارنظرها به ضرر جامعه پزشكي و به ضرر مقتول 
تمام شد، گفت: ابتدا مسئله اي را مطرح كردند كه 
بعداً مشخص ش��د اينگونه نبوده و اين صحبت ها 

برخي مسائل را دامن زد كه نبايد بازگو مي شد. 
وي ادام��ه داد: در مورد موضوع ممس��ني هم يك 
پزش��ك كه در نظ��ام پزش��كي مس��ئوليت دارد 
مصاحبه اي را با راديو ايران ك��رد و مطالبي را آنجا 
گفت كه وقتي من با واسطه آن را شنيدم گفتم بعيد 
است پزشكي كه مسئوليت هم دارد چنين حرفي 
بزند.  معاون اول قوه قضائيه با اشاره به سؤال مجري 
برنامه و پاسخ اين فرد مسئول گفت: مجري برنامه از 
ايشان نظرش را در مورد اتفاق ممسني پرسيده بود 
كه وي در پاسخ گفته بود »اصل ماجرا اين است كه 
در آنجا يعني ممسني اتفاقي افتاده، خانم دكتري 
مشغول ويزيت بيمارش بوده كه يك آقا كه از قضا 
قاضي بوده به آنجا مي آيد و امر مي كند كه مريض ما 
را معاينه كن، دكتر مي گويد مشغول ويزيت مريض 
هستم و وضعيتش اورژانس��ي است كه پس از اين 
صحبت مورد غضب قاضي قرار مي گيرد و اين قاضي 
با فردي كه همراهش بوده اين خانم را شلاق زده و 

بعد بازداشت مي كند.«
اژه اي ادامه داد: در ش��ش جا خلاف واقع صحبت 
شده كه شلاق مي زنند و حمله مي كنند، متأسفانه 
ايشان براساس اطلاعات غلطي كه به او رسيده بدون 

تحقيق اينگونه حرف ها را نقل كرده است. 
    اولين جلسه دادگاه بابك زنجاني 11 مهرماه

محس��ني اژه اي در ادامه نشس��ت خبري خود با 
اصحاب رسانه از برگزاري اولين جلسه دادگاه بابك 
زنجاني در تاريخ 11 مهرماه خبرداد و گفت: در حال 
حاضر وكلاي متهم در حال مطالعه پرونده هستند و 
وكلاي شاكي هم آمده اند تا پرونده را مطالعه كنند. 
    اميدواري  براي اجراي سريع  حكم مهدي 

هاشمي
محسني اژه اي در پاسخ به خبرنگار ديگري گفت: 
پرونده مهدي هاش��مي پ��س از آنك��ه در دادگاه 
تجديدنظر قطعي شد به ش��عبه بدوي بازگشت تا 

مراحل اجراي حكم انجام شود. 

وي گفت: قاضي شعبه بدوي نيز حكم را براي اجرا 
به دادسراي اجراي احكام فرستاده تا مراحل اجراي 

حكم انجام شود. 
وي تصريح كرد: ما زمان متعارفي براي اجراي حكم 
عموماً نداريم اما از آنجا كه تشريفات اجراي حكم 
عموماً زمان بر تلقي مي شود، اين زمان 45 روزه رقم 
زيادي نيست ولي علي ايحال ما هم اميدواريم اين 

پرونده هرچه زودتر حكمش اجرا شود. 
اژه اي در پاسخ به اين س��ؤال كه در برخي محافل 
شنيده شده درخواست هايي مبني بر توافق براي 
عدم اجراي حكم هاش��مي صورت گرفته اس��ت، 
گفت: اگر كسي درباره پرونده اي اطلاعاتي دارد و 
مي خواهد اطلاعاتش را بدهد ربطي به اجراي حكم 
محكوميتش ندارد و در خصوص اين پرونده تاكنون 
توافقات اين چنيني نش��ده و قرار نيست حكم اين 
محكوم اجرا نشود.  حجت الاسلام محسني اژه اي 
در ادام��ه گفت: براس��اس تصميم گيري ش��عبه 
رسيدگي كننده، مقرر شد 13 مرداد اولين جلسه 
مربوط به پرونده حوادث ش��يراز ك��ه در آن آقاي 

مطهري شاكي بود، برگزار شود. 
وي افزود: همچنين در پرونده س��يگار مارلبرو كه 
چندي قبل در دستگاه قضا رس��يدگي به آن آغاز 
شده بود، براي هفت نفر متهم كيفرخواست صادر 

شده است. 
    شكايت احمدي نژاد از جهانگيري

 در نوبت بازپرسي 
حجت الاسلام محسني اژه اي در خصوص پرونده 
ش��كايت احمدي نژاد از معاون اول رئيس جمهور 
گفت: اين شكايت به قوه قضائيه رسيده و براساس 

اطلاع بنده در نوبت بازپرسي قرار گرفته است. 
وي گفت: براس��اس روال ع��ادي، بازپرس پرونده 
اظهارات شاكي و جهانگيري را خواهد شنيد و به آن 

رسيدگي مي كند. 
محسني اژه اي درباره پرونده آتش سوزي در جنوب 
كشور گفت: در يك پرونده مجتمع تجاري ستاره 
جنوب در آتش سوخت كه تا اين لحظه عمدي بودن 
اين آتش سوزي منتفي است، اما در پرونده دوم، هتل 
هرمز آتش گرفت كه مجموعاً در اين پرونده سه نفر 

به عنوان متهم بازداشت شده اند. 

س��خنگوي قوه قضائيه در پاسخ به س��ؤال يكي از 
خبرنگاران درباره پرونده بابك زنجاني گفت: متهم 
متأسفانه صداقت ندارد و درباره دارايي ها و اموالش 

اظهارات خلاف واقعي را تا امروز گفته است. 
وي تصريح كرد: چندين نوبت هيئت هايي به خارج از 
كشور رفتند تا ميزان دارايي هاي وي را بررسي كنند، 
اما مشخص شد اين فرد دارايي هاي چنداني ندارد. 
سخنگوي قوه قضائيه گفت: اخيراً هم متهم نامه اي به 
برخي از نمايندگان و عده اي افراد ديگر نوشته است و 
عنوان كرده كه قصد خلافي نداشته و نمي خواسته 
است كار خلافي انجام دهد و صرفاً به خاطر تحريم ها 

مشكل پيدا كرده است. 
وي تصريح كرد: همراه با اين متهم، براي دو نفر ديگر 
هم كيفرخواست صادر شده است كه به پرونده آنها 

هم در دادگاه رسيدگي خواهد شد. 
    صدور حكم پرونده مرتضوي تا 10 روز آينده

اژه اي در رابطه با اينكه آيا جلس��ه گذشته آخرين 
جلسه رسيدگي به پرونده س��عيد مرتضوي بود، 
گفت: در گفت وگويي كه با مق��ام بالاتر قاضي اين 
پرونده داشتم به من اطلاع دادند كه آخرين جلسه 
بوده است و متهم علاوه بر دفاعيات شفاهي خواسته 
است كه ظرف چند روز لايحه دفاعيه كتبي نيز به 
دادگاه ارائه كند و ان ش��اءالله دادگاه ظرف 10 روز 

آينده حكم را صادر مي كند. 
    رس�يدگي به پرونده آقاي احمدي نژاد با 

توجه به ماهيت آن زمان نياز دارد
محس��ني اژه اي در رابطه با اين موضوع كه برخي 
مي گويند پرونده آقاي احمدي نژاد در قوه قضائيه 
به كندي پيش مي رود و همين كندي باعث شده 
تا ايش��ان بتواند از آقاي جهانگي��ري، معاون اول 
رئيس جمهور فعلي ش��كايت كن��د، گفت: طول 
رسيدگي به هر پرونده اي با ماهيت موضوع ارتباط 
دارد يعني گاهي امري ساده و بسيط است و زمان 
كوتاهي براي رسيدگي نياز دارد اما گاهي بالعكس 
زماني طولاني مي طلبد چراكه نيازمند تحقيقات از 
منابع مختلف و استفاده از كارشناسان است كه نوعاً 
زمان بيشتري مي طلبد.   وي افزود: اما اينكه آقاي 
احمدي نژاد از آقاي جهانگيري شكايت كرده اند، 
ربطي به طولاني شدن دادگاه ندارد و متهم در هر 
مرحله از رسيدگي مي تواند حتي در دادگاه ديگري 

از فردي شكايت كند. 
    تكذيب احضار و بازداشت مشايي

محسني اژه اي در خصوص برخي اخبار منتشر شده 
پيرامون بازداشت رحيم مشايي گفت: تمامي اخبار 
منتشر شده در خصوص بازداشت اين فرد و احضار او 

به دادگاه كذب محض است. 
يكي از خبرن��گاران خطاب ب��ه اژه اي گفت آيا در 
ادامه رسيدگي به پرونده فس��اد 3 هزار ميلياردي 
پرونده جهرمي هم همچنان مطرح است يا خير، 
كه اژه اي در پاس��خ گفت: در مورد اين فرد و چند 
نفر ديگر از جمله خاوري با يك مش��كل مضاعف 

روبه رو هستيم. 
وي تأكيد كرد: در جريان رسيدگي به بخش دوم 
پرونده فساد 3 هزار ميلياردي يكسري كيفرخواست 
صادر شده، برخي تقاضاي اعاده دادرسي داده اند كه 
چند تا از آنها پذيرفته شده و پرونده مجدداً به شعبات 
برگشته و برخي ديگر هم حكم گرفتند اما كل پرونده 

مختومه نشده است. 
    سفر رحيمي به خارج از كشور كذب است

محسني اژه اي در خصوص اظهارات اشرفي اصفهاني 
در پرونده بقايي گفت: آن چيزي كه من ش��نيدم 
اين است كه آقاي اشرفي اصفهاني اخيراً اظهارات 
خودش��ان را تكذيب كرده اند ولي از آقاي س��راج 
مطلبي نديدم كه گواهي بر ارائه پاسخ به اظهارات 
ايشان باش��د.  وي درباره پرونده اي كه براي بنياد 
تعاون ناجا تشكيل شده، گفت: من آن جلسه قبلي 
نيز گفتم كه آقاي احمدي مقدم و پسرشان بازداشت 
نشده اند و الان هم همين را مي گويم اما در خصوص 
تخلفات بنياد تعاون ناجا پرونده اي تشكيل شده كه 

در حال حاضر هم در دستور رسيدگي قرار دارد. 
وي درباره س��ؤال يكي از خبرنگاران كه از وي در 
خصوص س��فر رحيمي به خارج از كشور پرسيد، 

گفت: سفر اين فرد به خارج از كشور صحت ندارد. 
    بازداشت سعيدلو كذب است

وي درباره اخباري مبني بر بازداشت سعيدلو گفت: 
بازداشت اين فرد كذب است و درباره آزادي بقايي 
به زودي، من تاكنون چيزي نشنيده ام.  محسني 
اژه اي در خصوص آخرين وضعيت پرونده بورسيه ها 
گفت: تا آنجا كه من پيگيري كردم از طرف افرادي 
كه احساس مي كنم ضرر مادي و معنوي كرده اند 
شكايتي به دادگستري نشده، البته نامه اي به خود 
من نوشتند كه من آن را جهت پيگيري به دادستان 
تهران ارجاع دادم، در هر صورت تا روزهاي قبل كه 
پيگيري كردم، اين موضوع شاكي خصوصي نداشته 
است اما اگر از ناحيه دستگاه هاي نظارتي همچون 
كميسيون اصل 90 كه وارد شده بود مداركي براي 

ما ارسال شود ما به موضوع ورود مي كنيم. 
    حكم جعفري تبار تأييد شده است 

سخنگوي دستگاه قضا در پايان در پاسخ به سؤال 
خبرنگاري مبني بر اينكه آيا حك��م جعفري تبار 
تأييد شده است يا خير، گفت: اين موضوع مربوط 
به دادسراي ويژه روحانيت است اما من شنيده ام كه 

اجمالاً تأييد شده است.

قطعنامهايبينظيربااماواگرهايفراوان
رئيس جمهور محترم يكشنبه شب در گفت وگوي تلويزيوني، موضوعات 
مهمي را در باب جمع بندي »برجام« و قطعنامه 2231 شوراي امنيت 
سازمان ملل مطرح كردند كه در نوع خود جاي بررسي و بعضاً نقدهاي 
جدي دارد كه در يادداش��ت به دنبال نقد سخنان ايشان نيستيم اما به 
جهت اهميت موضوع، به ويژه تعريف ايش��ان از قطعنامه مورد اشاره و 
به كار بردن اين واژه كه »قطعنامه 2231 يك دستاورد بزرگ حقوقي 
سياسي است كه من براي آن نظير نمي شناسم«، نگارنده را بر آن داشت 
با بيان برخ��ي ويژگي هاي اين قطعنامه و جاي��گاه آن در كار ويژه هاي 
دفاعي و امنيتي نظام در بستر توافق هاي هسته اي اخير، نكاتي مطرح 
كنم تا از رهگذر قضاوت هاي بي طرفانه اي كه صورت مي گيرد، بدانيم 
اين قطعنامه بي نظير چه دس��تاوردي براي نظام در پي خواهد داشت. 
رئيس جمهور امريكا در تشريح قطعنامه مورد اشاره چند روز پيش گفت: 
»ساختاري كه در نظر گرفته شده به نحوي است كه ما مي توانيم به هر 
نوع مخالفتي كه ممكن است ايران با دسترسي به هر سايتي اعلام شده 
يا اعلام نشده، داشته باشد غلبه كنيم و اگر آنها )ايران( همكاري نكردند، 
آن وقت باز هم ما در موضعي خواهيم بود كه تحريم ها را سرجايش��ان 
بازگردانيم.« در جاي ديگر اوباما به صراحت نظام جمهوري اس��لام را 
يك نظام طرفدار تروريسم معرفي مي كند و مي گويد: »ايران يك رژيم 
دين سالار بي رحم و حامي تروريسم است و پس از 15 سال شرايط براي 
اقدام نظامي مناسب تر است.« به كارگيري از اين ادبيات نشان از آن دارد 
كه غرب و به ويژه امريكا با يك رويكرد كاملًا هدفمند و تعريف شده به 
دنبال تصويب چنين قطعنامه اي بوده اس��ت و حداقل آن اين است كه 
چنين قطعنامه اي دستاورد بزرگي براي جمهوري اسلامي ايران نخواهد 

داشت و بي نظير بودن آن با نگاه مثبت كمي اغراق آميز است. 
عمده ترين نكات و مفروضاتي كه در اين خصوص وجود دارند، عبارتند 

از: 
1- ايران در »برجام« متعهد گرديده است كه به قطعنامه شوراي امنيت 
پايبند باشد و اين برخلاف قطعنامه  هاي گذشته بود كه ايران خود را متعهد 
به پايبندي به آن نمي ديد. بنابر اين هيچ گاه برخلاف آنچه توس��ط تيم 
مذاكره كننده و برداشت رئيس جمهور محترم منتشر مي شود، نمي توان 
گفت ايران موظف به اجراي »برجام« اس��ت ول��ي مي تواند قطعنامه را 

اجرا نكند. 
2- در بخش مقدمه برجام ) بند »ن« كه در ترجمه رسمي وزارت خارجه 
آمده است( تأكيد ش��ده است كه قطعنامه ش��وراي امنيت براي ايران 
داراي »محدوديت هاي خاص« خواهد بود. اين محدوديت ها شامل چه 
چيز هايي مي شود؟ حديقف اين محدوديت ها كجاست؟ اين آن چيزي 
است كه با اجرايي شدن قطعنامه فقط مي توان به عمق و گستره آن پي 

برد و از هم اكنون نمي توان براي آن دستاوردي را پيش بيني كرد؟!
3- محدوديت هاي موشكي و تسليحاتي كه در ضميمه قطعنامه 2231 
براي ايران بيان گرديده است، به معني آن نيست كه ايران مي تواند اين 
محدوديت ها را نادي��ده بگيرد، چرا كه در بند 7 قطعنامه مورد اش��اره 
)بخش ب( مجموعه پيوس��ت ها را ذيل ماده 41 منش��ور سازمان ملل 
معرفي كرده است و اين برخلاف آن انتظار اس��ت كه ايران از ماده 41 
منشور خارج شده است. اگر ايران صدور قطعنامه 2231 شوراي امنيت 
را براي خود يك موفقيت و دستاورد بزرگ بداند، ديگر نمي تواند بندهاي 

ضميمه هاي اين قطعنامه را ناديده بگيرد!
با توجه به همين چند مورد مختصر نمي توان چندان خوشبين به قطعنامه 
صادر شده بود و نه تنها آن را دستاورد ندانست، بلكه چالشي جدي براي 
آينده فرض كرد. لذا به نظر مي رس��د در مقام تصميم گيري براي آينده 
»برجام« به ويژه قطعنامه 2231، با ابهامات و پرسش هاي اساسي مواجه 

هستيم، چرا كه هنوز سه سؤال مهم در اين زمينه باقي است:
1- ارتباط قطعنامه و برجام و الزام آور بودن اجراي قطعنامه بر اس��اس 

برجام.
2- بحث پذيرش نظام بازرسي ها و تأييد و تكذيب هايي كه در اين زمينه 

از سوي برخي مسئولان صورت مي گيرد. 
3- محدوديت هاي موش��كي و تس��ليحاتي و تعريف ه��اي متفاوت از 
موشك هاي بالستيك.  بنابر اين يقيناً آنچه اتفاق افتاده است بخشي از 
واقعيت صحنه اس��ت و درك همه واقعيت ها هم نيازمند گذشت زمان 
است و هم نيازمند داشتن يك شامه قوي براي ديدن افق هاي دوردستي 
كه ممكن است برخلاف انتظار داشتن دس��تاوردهاي بي نظير، حامل 

خسارت هاي بزرگ براي نظام باشد. 

حدادعادل:تبعاتتوافقمهمترازتوافقاست
ه�دف غ�رب از تحريم ه�ا ب�ه زان�و درآوردن م�ردم ايران ب�ود تا 
در مقاب�ل نظ�ام بايس�تند و ل�ذا نگران�ي آنه�ا س�لاح هس�ته اي 
نيس�ت بلكه آنها با انق�لاب و استكبارس�تيزي ما مش�كل دارند. 
به گزارش مهر، غلامعلي حدادعادل شامگاه يك شنبه در نشست خبري در 
مشهد با تأكيد بر اينكه اصل مسئله هسته اي بهانه اي بيش نيست، ادامه داد: 
اختلاف امريكا با ما ربطي به فعاليت هاي هسته اي نداشته و از همان هفته 
اولي كه انقلابمان شروع ش��د، امريكايي ها دشمني را با ما شروع كردند و 
دشمني آنها با ما هيچ گاه حقوق بشر يا آزادي و دموكراسي نبوده است بلكه 

منشأ اختلاف آنها اصل اين انقلاب است. 
حدادعادل تأكيد كرد: در واقع نگراني امريكايي ها سلاح هسته اي نيست بلكه 
مسئله اساسي براي آنان اين است كه كشوري خودش را از زير سلطه امريكا 
خارج كرده است و در واقع اين امريكايي ها هستند كه تحت تحريم ايران 
قرار گرفته اند و ما آنها را در اين 36 سال تحريم كرده ايم. وي در ادامه با بيان 
اينكه دلواپس بودن يك چيز طبيعي است، ابراز كرد: من از همان روزهاي 
اول اعلام كردم كه دلواپس هستم و دلواپس نبودن يك امر غيرطبيعي است 
و آنهايي كه خونسرد هستند بايد استدلال كنند كه چرا دلواپس نيستند. 
نماينده مردم تهران در مجلس شوراي اس��لامي ادامه داد: موضوع توافق 
هسته اي و ابعاد تحريم و نيز محدوديت هاي هسته اي مهم است اما موضوع 
مهم تر از خود قطعنامه، آثار بعدي آن است كه غربي ها از اين قطعنامه انتظار 
دارند. حدادعادل افزود: همه امريكايي ها و عده اي در داخل كشور مي خواهند 
كه اين توافق وسيله اي باشد براي بزك كردن چهره امريكا و براي من آن 
چيزي كه دست كم به اندازه خود قطعنامه اهميت دارد، خيالاتي است كه 
غربي ها براي دوران پساتحريم در نظر گرفته اند و آنها انتظار دارند اين توافق 
وسيله اي شود براي بازگشت آنها به ايران. وي با اشاره به اقدام برخي رسانه ها 
در ايجاد دو دستگي بين مردم ادامه داد: در چند ماه گذشته رسانه ها سعي 
كردند مردم را دو دسته كنند يك عده كه به رفع تحريم و تعامل با جهان و 
حل مشكلات اقتصادي و پيشرفت علاقه دارند و عده اي ديگر طرفدار جنگ 
هستند و مي خواهند مردم فقير باشند و با همه دنيا ستيزه كنند و اين همان 
چيزي است كه امريكايي ها مي خواهند. حدادعادل به نگراني هاي دوران پسا 
تحريم اشاره كرد و گفت: يكي از اين نگراني ها سياسي است و همچنان كه 
رهبر انقلاب در سخنراني هاي عيد فطر با منطقي ترين و محكم ترين بيان 
كارنامه سياه امريكا را براي مسلمانان و مردم امريكا باز و تأكيد كردند كه ما 
هرگز مبارزه با استكبار را كنار نمي گذاريم. وي ادامه داد: نگراني ديگري كه 
وجود دارد آثار فرهنگي توافق است،  آيا قرار است كه بعد از اين سبك زندگي 
امريكايي دوباره به اين كشور برگردد؟ و آيا بايد يك عده وعده گشوده شدن 
شعبه هاي مك دونالد را در ايران بدهند؟ مسئله اين است كه قبح زندگي 
به س��بك امريكايي از بين برود. حدادعادل نگراني اقتصادي را س��ومين 
نگراني خواند و افزود: آيا بايد اقتصاد وابسته جانشين اقتصاد مقاومتي شود؟ 
مقاومتي كه هنوز محقق نشده و حرفش زياد زده مي شود، آيا بلافاصله بعد 
از اين صحبت ها وزير امور خارجه آلمان و نيز وزير امور خارجه فرانسه به ايران 

مي آيند و ما بايد خوشحال باشيم؟

آملي لاريجاني:  توصيه مي كنيم كه 
اين گونه برخورده�اي صنفي كنار 
گذاشته ش�ود و بدانيم كه صنوف 
مختلف غير از پزشكان هم در اين 
كشور زندگي مي كنند و لذا از همه 
آنها انتظار م�ي رود در برخوردها، 
منصفانه و متناسب با شأن حرفه اي 
خود عمل كنند و اج�ازه دهند كه 
دس�تگاه قضايي با دقت و طمأنينه 
كار خ�ود را ب�ه انج�ام برس�اند

موردي كه چندي پيش يك پزشك 
متخصص در اردبيل با ضربات چاقو 
كشته ش�د موجب تأثر همه بود اما 
متأس�فانه قبل از اينكه نفس مورد 
بررسي ش�ود برخي افراد در جامعه 
پزشكي و خارج از آن اظهار نظرهايي 
كردند كه بعداً مش�خص شد مطلقاً 
ربطي ب�ه پزش�ك و بيمار نداش�ته 
و مس�ئله ش�خصي ب�وده اس�ت

 طنز هاي خودماني
 مسعود دانش منش

خودمانيم

هوايسهنفره!
      سرگرمي روز: حدس بزنيد كدام يك از گزينه هاي زير تيتر اول 

روزنامه آرمان بوده است؟
1- تانك سازي 2- بانك سازي 3- بابك سازي

* راهنمايي: جواب صحيح، سخت تر و البته پرسودتر از دوگزينه 
ديگر است!

      نوبخت: بودجه امسال قابل تحقق نيست. 
* همين جا از زحمات دولت، به ويژه سازمان مديريت و برنامه ريزي، 
به خاطر برنامه ريزي دقيق و كار طاقت فرساي شبانه روزي براي 
تدوين بودجه تشكر مي كنيم و از اين دوستان، دلسوزانه تقاضا داريم 
اگر قرار نيست بودجه محقق شود، براي سال بعد بيخود به خودشان 
زحمت ندهند؛ چه كاري است؟ عوضش يك »مادر خرج« تعيين 
كنند، همه پول ها را بدهند به او، آخر سال با هم حساب كنند. اين 

طوري كار راحت تر است. ما امتحان كرديم جواب داد!
      جهانگيري: اين سينه پر درد است و هنوز بسياري از حرف ها 

را نگفته ام. 
* تا وقت گفتن برس��د فعلًا براي اينكه دردتان آرام شود شربت 

سينه ميل كنيد!
      جان بولتون: نمي توان با ايران روابط عادي داشت. 

* رواب��ط راه راه چطور؟ هم به طرح پرچ��م امريكا مي آيد، هم به 
سياس��تمداران هفت خط آنها ! از آن مارهاي خوش خط و خال 

بعيد هم نيست!
       جان كري: من در تمام راي گيري ه��اي كنگره امريكا به نفع 

اسرائيل رأي داده ام. 
* به خاطر همين اس��ت كه خ��ودت را برنده جاي��زه صلح نوبل 

مي داني؟!
      زاكاني، نماينده مجلس: معتقدم زور تيم مذاكره كننده به طرف 

مقابل نرسيده است. 
* اين حرف ها مال آن موقع بود كه ظريف هنوز لباس پهلواني هديه 
نگرفته بود و پهلوان نشده بود! اين دفعه كه به مذاكره بروند حتماً 
زورشان مي رسد. تخت روانچي هم قول داده دستمال قدرتش را 
ببرد. قرار اس��ت محض احتياط، عراقچي هم چند تا خودنويس 

اضافي بگذارد توي جيبش!
      معاون شركت توانير: بهاي پرداختي برق توسط مردم فاصله 

فراواني با قيمت واقعي برق دارد. 
* همينجوريش هم بعضي ها را ب��رق مي گيرد، بعضي ها را قبض 

سه فاز!
      بعضي رسانه ها از ليست س��ه نفره اي براي انتخابات مجلس 

خبرگان پرده برداري كردند. 
*باز جاي شكرش باقي است كه آقايان از استراتژي هاي دو قلو و 
هواهاي دونفره)!( به ليست سه نفره رسيده اند! اين هم خودش يك 

جور پيشرفت است!
       تهديد سعودي ها به اشغال كويت

*   سوژه خوبي است براي يك فيلم سينمايي با اسم »به خاطر چند 
بشكه نفت بيشتر!«

 محمد اسماعيلي
    گزارش 

حسن رشوند


